

Olga Kravchenko
EAASDC Representative Russland

Amber Spring 2023

Amber Spring 2023

For the eighth time the club "THE KOENIGSBERG HAPPY CATS" in Kaliningrad (Russia) organized the festival "Amber Spring 2023". The festival was attended by 206 dancers from Russian clubs – from Kaliningrad, Murmansk, Petrozavodsk, St. Petersburg and Pskov; there were also students from Kaliningrad State University, who enthusiastically learn square dance figures and already dance the A1 program. In addition to Russian students, students from other countries were also present: Ecuador, China, Morocco and India. Since 2022, square dancing has been an academic subject at Kaliningrad State University. Callers at the festival were Kaliningraders – Irena Reut, Maria Bekauri, Raisa Loginova, Tatiana Polyakova, Galina Podorova, Genrietta Surovceva and Olga Kravchenko – as well as guest colleagues: Elena Nazarova from Pskov/St. Petersburg and Fedja Antonov from Petrozavodsk. During the festival the guests had a great time together with the KÖNIGSBERG CATS during two excursions – in the city and on the Curonian Spit – and of course they danced on the most beautiful open-air stages. After the festival, the dancers continued their fun at the afterparty, which was loud and cheerful, with good food, songs, dancing and games. It is fair to say that this festival was great and a lot of fun! Financially, the festival and the Kaliningrad club were supported by a non-profit foundation, so both the

Zum achten Mal veranstaltete der Club „THE KOENIGSBERG HAPPY CATS“ in Kaliningrad (Russland) das Festival „**Amber Spring 2023**“. An dem Festival nahmen 206 Tänzerinnen und Tänzer aus russischen Clubs teil – aus Kaliningrad, Murmansk, Petrosawodsk, St. Petersburg und Pskow; außerdem waren Studenten der Kaliningrader Staatlichen Universität anwesend, die mit Begeisterung Square Dance-Figuren lernen und bereits das A1-Programm tanzen. Neben den russischen Studenten waren auch Studenten aus anderen Ländern vertreten: Ecuador, China, Marokko und Indien. Seit 2022 ist Square Dance ein akademisches Fach an der Staatlichen Universität Kaliningrad. Caller auf dem Festival waren sowohl Kaliningraderinnen – Irena Reut, Maria Bekauri, Raisa Loginova, Tatiana Polyakova, Galina Podorova, Genrietta Surovceva und Olga Kravchenko – als auch Gastkollegen: Elena Nazarova aus Pskov/St. Petersburg und Fedja Antonov aus Petrozavodsk. Im Rahmen des Festivals verbrachten die Gäste gemeinsam mit den KÖNIGSBERG CATS eine schöne Zeit bei zwei Ausflügen – in der Stadt und auf der Kurischen Nehrung – und tanzten natürlich auch auf den schönsten Bühnen Open Air. Nach dem Festival setzten die Tänzerinnen und Tänzer ihren Spaß bei der Afterparty fort, die laut und fröhlich war, mit gutem Essen, Liedern, Tanz und Spielen. Man kann mit Fug und Recht behaupten, dass dieses Festival großartig war und viel Spaß gemacht hat! Finanziell unterstützt wurden das Festival und der Kaliningrader Club von einer gemeinnützigen Stiftung, so dass sowohl die Ausflüge als

excursions and the festival itself were absolutely free for the participants, which was of course very nice for all. Also the support of the association "Deutsch-russische Square Dance Freunde" e.V. in the past years, which helped to organize square dancing in Russia and to train the callers, made it possible to reach such a large number of callers at the festival.

In 2024, the **Amber Spring Festival** will be held again from May 17 to 19 (third weekend of May). We will be very happy to see our dance friends. All the more it will probably become easier to come to us, as from July 2023 it will be very simple to get an electronic visa for Russia. Guests and friends are always welcome! Let's all promote mutual understanding and tolerance between nations and peoples through dance, communication and friendship.

Translated by Editor and DeepL

auch das Festival selbst für die Teilnehmer absolut kostenlos waren, was natürlich für alle sehr schön war. Auch die Unterstützung des Vereins „Deutsch-russische Square Dance Freunde“ e.V. in den vergangenen Jahren, der geholfen hat, Square Dance in Russland zu organisieren und die Caller auszubilden, hat es möglich gemacht, eine so große Anzahl von Callern auf dem Festival zu erreichen.

Im Jahr 2024 wird wieder das **Amber Spring Festival** vom 17. bis 19. Mai (drittes Maiwochenende) stattfinden. Wir werden uns sehr freuen, unsere Tanzfreunde zu sehen. Umso mehr wird es wahrscheinlich leichter werden, zu uns zu kommen, da es ab Juli 2023 sehr einfach sein wird, ein elektronisches Visum für Russland zu bekommen. Gäste und Freunde sind uns immer willkommen! Lasst uns alle durch Tanz, Kommunikation und Freundschaft für gegenseitiges Verständnis und Toleranz zwischen den Nationen und Völkern werben.

